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اخبــــار

دادرسی تلفنی دادرسی تلفنی 

با سامانه با سامانه 14701470

در روزهـــای آغازین هفته قوه قضائیه به 
ســـر می بریم، در چند ســـال اخیر ورود 
هوش مصنوعـــی و تکنولوژی های نوین 
در عرصه هـــای مختلف زندگی ســـبب 
شـــده، خدمات بهتـــر و ارزنده تـــری در 
کوتاه تریـــن زمان ممکن به مـــردم ارائه 
شـــود، از ایـــن رو قوه قضائیـــه نیز بویژه 

در حـــوزه آمـــار و اطلاعـــات توانســـته با 
به روزرســـانی خدمـــات خـــود در اطاله 
دادرســـی و کاهـــش هزینه ها همچنین 
ترددهـــای بی مـــورد در ســـطح شـــهر 

جلوگیـــری کند.
بـــه گـــزارش »ایـــران« به گفتـــه محمد 
کاظمی فرد، رئیس مرکـــز آمار و فناوری 
اطلاعـــات قـــوه قضائیـــه، دسترســـی 
آســـان مـــردم بـــه خدمـــات قضایـــی و 
ارائـــه  در  فرایندهـــا  هوشمندســـازی 
خدمـــات قضایـــی از جملـــه عناویـــن 
مهمی اســـت کـــه رهبر معظـــم انقلاب 
نیـــز به آن تأکید داشـــته اند. گســـترش 

فناوری های نوین و دسترســـی مردم به 
عدالت در ســـند تحـــول قضایی مطرح 
شـــده اســـت و به دنبـــال این هســـتیم 
تا به کمـــک فناوری اطلاعـــات تحولاتی 
را رقـــم زنیـــم تـــا روش های ســـنتی را با 

روش هـــای جدیـــد جایگزیـــن کنیم.
 ارائه خدمات به صـــورت غیرحضوری از 
جملـــه کارهایی اســـت کـــه می تواند در 
این خصـــوص بر زندگی مـــردم تأثیرات 
زیـــادی بگـــذارد، قـــوه قضائیـــه در این 
عرصه از سال گذشـــته گام های بلندی 
برداشـــته اســـت، بـــر اســـاس آخریـــن 
آمارها، از سال گذشته چندین میلیون 
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لایحـــه بـــه صـــورت خودکاربـــری ارجاع 
شـــده و روزانـــه ۳۰ هزار وکیـــل ۲۴۰ هزار 
اقدام را در ســـامانه ثبـــت می کنند. در 
حال حاضر هم ۲۸ خدمت الکترونیک 
به صـــورت برخط در پنجـــره واحد ارائه 
می شـــود و روزانـــه ۵۰ هـــزار نفـــر از این 
ســـامانه اســـتفاده و ۱۰۰ هـــزار خدمـــت 
دریافـــت می کنند. رئیس مرکـــز آمار و 
فناوری اطلاعات قوه قضائیه گفت: »در 
سال گذشـــته حدود یک میلیون نفر از 
طریق ســـامانه ها ثبت نام انجام دادند 
که نســـبت به ســـال گذشـــته ۱۰۰ درصد 
رشـــد داشـــته، این در حالی اســـت که 
ایرانیان خارج از کشـــور نیـــز می توانند 
از طریق ســـامانه قضایی ثنـــا خدمات 
دریافت کننـــد. برای ایرانیـــان خارج از 
کشـــور ثنا غیرحضـــوری ایجاد شـــده و 
بـــرای خارجیان داخل امـــکان ثبت نام 
الکترونیکی اتبـــاع در دفاتر الکترونیک 
قضایـــی ایجاد شـــده اســـت. همچنین 
ســـال گذشـــته ۲ میلیـــون و ۴۰۰ هـــزار 
قرارداد الکترونیکی میان وکیل و موکل 
بـــه ثبـــت رســـید و خوشـــبختانه مدت 
زمان صـــدور گواهی عدم سوء پیشـــینه 
بـــه یـــک روز کاری کاهش یافتـــه که در 
ایـــن میـــان ۴۴ درصد درخواســـت های 
گواهی عـــدم سوء پیشـــینه بـــه صورت 

خودکاربری بوده اســـت.«
و  ســـازمان  میـــان  ارتبـــاط  امـــروزه 
کلانتری ها نیز به صورت برخط اســـت، 
او در بخـــش دیگـــری از صحبت هـــای 
خـــود به این مورد اشـــاره کرده و توضیح 
داد که شـــکایت به صورت برخط ارسال 
و به صورت برخط نیز دریافت می شـــود 
و ایـــن موضـــوع منجـــر بـــه افزایـــش 

رضایتمندی شـــهروندان شـــده است. 
همچنین در خصـــوص ابلاغ ها در حال 
حاضـــر ۹۴ درصـــد ابلاغ هـــا به صـــورت 
الکترونیکـــی صـــادر می شـــود و این کار 
باعث رعایت حقوق شـــهروندی شده و 
کاهش زمان هدر رفت اســـت. پرواضح 
اســـت که دادرسی الکترونیکی منجر به 
کاهش اطاله دادرســـی می شود، در این 
حوزه هم ۸۰ درصـــد زندانیان به صورت 
الکترونیکی در جلســـات دادگاه شرکت 
می کننـــد تـــا جایی که ســـال گذشـــته 
بیـــش از ۲۰۰ هـــزار جلســـه رســـیدگی 

به صـــورت الکترونیکی برگزار شـــد.
رئیس مرکز آمار و فناوری اطلاعات قوه 
قضائیه با اشـــاره به اینکـــه در خصوص 
اجـــرای احـــکام هـــم سرعت بخشـــی 
صـــورت گرفته اســـت، دربـــاره عملکرد 
سامانه هوشمند استعلامات مالی بیان 
کـــرد: این ســـامانه اقدام به شناســـایی 
امـــوال محکومـــان و مدعیـــان اعســـار 
می کند و پلاک هـــای ثبتی و اموال فرد را 
به صورت برخط بررســـی می کند، تعداد 
اســـتعلامات این ســـامانه ۱۲ برابر رشد 
داشته اســـت. البته در راستای سهولت 
کار افـــراد معلول، جانباز و ســـالمندان 
هـــم اقدامـــات خوبی صـــورت گرفته تا 
جایی که با تلفـــن ۱۴7۰ خدمت دهنده 
به محـــل اعـــزام می شـــود، ایـــن طرح 
در حـــال حاضـــر در تهـــران راه انـــدازی 

شـــده است.
بـــا هوشمندســـازی و ارتقـــای عرصـــه 
تکنولوژی در کشـــور از ۲۰۰ هزار استعلام 
صورت گرفته در ســـال ۱۴۰۱ توانســـتیم 
در ۳ ماه نخســـت به یک میلیون و ۳۰۰ 

هزار اســـتعلام برسیم. 

وزیرعلوم:

کسبتجربهمدیریتیبرایدانشجویاندختر
محمدعلی زلفی گل در آیین اختتامیه دوره آموزشـــی نســـبت زنان و حکمرانی که در دانشـــگاه شـــهید بهشتی برگزار شد، 
گفـــت: بـــه برکت پیروزی انقلاب اســـلامی حضـــور پررنگ زنـــان را در آموزش عالی شـــاهد هســـتیم اما اعتقـــاد داریم که 

این ســـهم از حضور کافی نیســـت و باید تقویت شـــود. 
وی افـــزود: اوقـــات فراغـــت دانشـــگاه ها بـــه ما ایـــن امـــکان را می دهد کـــه برای تربیـــت فرهنگـــی و سیاســـی اجتماعی 
دانشـــجویان برنامه ریزی کنیم و یکی از این موارد آن اســـت که بســـتری را فراهم کنیم تا دانشـــجویان به ویژه دانشجویان 
دختـــر بـــا حضـــور در فعالیت های فرهنگـــی و اجتماعـــی در قالب تشـــکل ها و انجمن هـــای علمی و کانون هـــای فرهنگی 
تجربـــه مدیریتـــی کســـب کننـــد.  وزیر علوم با اشـــاره بـــه اینکه در ســـال های اخیـــر ظرفیت برخـــی اســـاتید راهنما برای 
دوره های کارشناســـی قفل شـــده اســـت، گفـــت: در تدوین آیین نامه هـــای جدید تلاش داریـــم نقش اســـاتید راهنما را در 
دوره هـــای کارشناســـی تقویـــت کنیم که اگر ایـــن کار را انجـــام دهیم در زمینـــه تربیت سیاســـی و اجتماعـــی دختران نیز 
اســـاتید راهنمـــا می تواننـــد ما را کمک کنند، چرا که می توانند با شناســـایی دانشـــجویان بااســـتعداد و خـــلاق آنها را مورد 

حمایت قـــرار داده و به آنهـــا انگیزه دهند.

معاوندبیرستادملیجمعیتریاستجمهوری:

برایدرمانناباروریهیچکمبودیدرکشورنداریم
معـــاون دبیر ســـتاد ملی جمعیت ریاســـت جمهوری گفـــت: برخی از دانشـــگاه های 
علوم پزشـــکی بر راه اندازی مراکز ناباروری فوق تخصصـــی اصرار دارند و این در صورتی 
اســـت که از جنبه های علمـــی، تجربی و تجهیـــزات در این حوزه هیـــچ کمبودی در 
کشـــور نداریم. بـــه گزارش ایرنا، انســـیه کتابچی در اختتامیه جشـــنواره »ســـرزمین 
جـــوان مـــن«، اظهـــار داشـــت: در مرقومه رهبـــر معظم انقـــلاب به مناســـبت ابلاغ 
قانـــون حمایـــت از خانواده و جوانی جمعیت، ایشـــان با تأکید بـــر اهمیت فرهنگ، 
دو ســـاحت »فرهنگ ســـازی عمومی و فرهنگ ســـازی در حوزه بهداشـــتی« را نشانه 
گرفتند. کتابچی افزود: در دانشـــگاه های علوم پزشـــکی با سه دسته مخاطب یعنی 
»دانشـــجویان«، »اساتید و کارکنان« و »عموم جامعه« روبه رو هستیم که برای هر یک 
از آنـــان می توانیم برنامه ریزی جداگانه داشـــته باشـــیم البته باید مراقب باشـــیم در 
این برنامه ریزی ها با تصمیم گیری های ســـریع دچار اشـــتباهات محاسباتی نشویم.

شـــهردار تهران گفت: ظرفیت های گردشگری 
زیرمجموعه شـــهرداری تا ۶ مـــاه آینده یا حتی 
زودتـــر از ایـــن موعـــد ســـر و ســـامان خواهـــد 

. گرفت
علیرضا زاکانـــی با اشـــاره بـــه برنامه ریزی های 
صـــورت گرفتـــه بـــرای راه انـــدازی هلدینـــگ 
گردشـــگری شـــهرداری تهران، اظهـــار کرد: ما 
ناظر بر هلدینـــگ گردشـــگری، در حال جمع 
کردن و ســـاماندهی کل ظرفیت ها هســـتیم تا 
بتوانیم بـــا اســـتفاده از این ظرفیـــت بزرگ در 
تهران بهره بهتر و بیشـــتری بـــرای مردم ایجاد 
کنیم. شـــهردار تهران همچنیـــن تصریح کرد: 

با توجـــه به اینکـــه ایجـــاد امـــکان بهره مندی 
از ظرفیت هـــای بـــزرگ گردشـــگری پایتخـــت 
در ابعـــاد مختلـــف وجـــود دارد، می خواهیـــم 
بخش هـــای مختلـــف گردشـــگری را در کنـــار 
هم قـــرار دهیم و مســـیر بـــرای ارائـــه خدمت 
به مردم و حتی کســـانی که از ســـایر کشـــورها 
بـــه تهـــران ســـفر می کننـــد، بیـــش از پیـــش 
فراهم شـــود. وی در خصوص زمـــان راه اندازی 
هلدینگ گردشگری شهرداری تهران و تجمیع 
ظرفیت هـــای این حوزه، گفت: تـــا ۶ ماه آینده 
و حتـــی زودتر، ســـاماندهی ایـــن ظرفیت ها به 

نتیجه خواهد رســـید.

معـــاون حمل ونقـــل و ترافیـــک شـــهرداری 
تهـــران گفـــت: در دولـــت ســـیزدهم گـــره 
فاینانـــس۶۳۰ واگن متـــرو بعد از 7 ســـال باز 
شـــد و کمک های دولتی بـــرای خرید اتوبوس 

صـــورت گرفت.
 جـــلال بهرامـــی در مـــورد کمک هـــای دولت 
ســـیزدهم به حمل ونقل عمومی شـــهر تهران 
با بیان اینکه از ســـال ۹۵ پرداخـــت ۱۵ درصد 
فاینانـــس ۶۳۰ واگن بلاتکلیـــف مانده بود، به 
ایسنا گفت: دولت ســـیزدهم ۱۵ درصد پیش 
پرداخت فاینانـــس ۶۳۰ واگن را نهایی و حتی 
قســـمتی از پول آن را واریز کـــرده و امیدواریم 
این گره که به دســـت دولت باز شـــده اســـت 
بـــزودی بـــه ســـرانجام برســـد. وی در ادامه با 

بیان اینکه در دوره های گذشـــته وزارت کشور 
کـــه نماینده دولت اســـت به وظایـــف خود در 
تأمیـــن ناوگان حمل ونقـــل عمومی بخصوص 
اتوبـــوس بی توجـــه بـــود، تصریح کـــرد: طی 
یک ســـال اخیر دولت دوباره فرمـــول ۸۰ – ۲۰ 
)۸۰ درصـــد پرداخت خرید اتوبـــوس برعهده 
دولت و ۲۰ درصد برعهده شـــهرداری( را فعال 
کرده اســـت.  معـــاون حمل و نقل شـــهرداری 
تهـــران بـــا بیـــان اینکه ایـــن فرمـــول از قدیم 
وجود داشته است، اما ســـال ها تعطیل شده 
بـــود و حالا دوباره در دولت فعلی فعال شـــده 
اســـت، گفـــت: البتـــه بـــا توجه به مشـــکلاتی 
که در تولید شـــاهد هســـتیم میـــزان تحویل 

اتوبوس به شـــهرداری ها کم اســـت.  .  

رئیسسازمانغذاودارو:

پیشبینیصادرات۲میلیاردیوروییدربرنامههفتم

رئیـــس ســـازمان غـــذا و دارو بـــا اشـــاره بـــه 
صـــادرات ۱۲۰ میلیـــون دلاری دارو و تجهیـــزات 
پزشـــکی گفـــت: پیش بینی صادرات ســـالانه ۲ 
میلیـــارد یورویـــی دارو در لایحـــه برنامه هفتم 
توســـعه، نســـبت به وضعیت فعلی زیاد اســـت 
و امیدواریـــم کـــه با همـــکاری صنایـــع، به این 

هدف برســـیم.
ســـید حیـــدر محمـــدی افـــزود: چالش هـــای 
نقدینگـــی صنعـــت دارو از طریـــق ســـازمان 
برنامـــه و بودجـــه و بانـــک مرکـــزی در حـــال 
پیگیری اســـت و ســـعی داریم با ارتقای صنعت 

داروســـازی به ســـمت توســـعه صادرات بیشتر 
در منطقـــه و کشـــورهای اروپایی پیـــش رویم. 
تـــلاش مـــی کنیـــم فرایندهـــای شـــرکت های 
دانش بنیان را تســـهیل کنیم تا بزودی بتوانند 
بـــا خودکفایـــی در تولیـــد محصـــولات فناورانه 
بـــه صنایـــع داروســـازی خدمت کننـــد. اکنون 
پتانســـیل های صادراتـــی خوبی در کشـــورمان 
وجـــود دارد و تـــلاش داریم بـــا رایزنی با ســـایر 
کشـــورها بتوانیـــم ایـــن زمینـــه را بـــرای صنایع 
داروســـازی مهیا کنیـــم تا صـــادرات محصولات 

خـــود را توســـعه دهند.

میزان


